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Išpardavimas 

iki birželio 30d.
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Anykščiai. 
Mob. +370 699 65 533.

Ministrės skandale – anykštėniški akcentai
Kilus skandalui dėl da-

bar jau buvusios Socialinės 
apsaugos ir darbo minis-
trės Monikos Navickienės 
kelionės į Dubajų privačiu 
lėktuvu, paaiškėjo jos ar-
timi ryšiai su SPA „Vilnius 
Anykščiai“ įkūrėjo Valdo 
Trinkūno šeima. 

O žurnalistai atskleidė, 
kad garsus aferistas Vilhel-
mas Germanas yra buvusios 
SPA „Vilnius Anykščiai“ di-
rektorės, V. Trinkūno dukros 
Ievos Trinkūnaitės sugyven-
tinis. 

Ieva Trinkūnaitė buvo ir  SPA 
„Vilnius Anykščiai“ vadovė, 
kuri 2014 metais Anykščių 
rajono savivaldybės organi-
zuotuose „Verslo žiburiuose“ 
atsiimė apdovanojimą „Už 
metų plėtros verslą” .

Buvusios ministrės Monikos 
Navickienės reisas privačiu 
dešimtviečiu lėktuvu su Valdo 
Trinkūno dukros sugyventi-
niu į Dubajų galėjo kainuoti 
nuo 50 iki 80 tūkst. eurų.  

Irmanto GELŪNO nuotr./BNS foto

Liko dvi savaitės pratęsti                          prenumeratą II-ajam pusmečiui!  
„Anykštą“ pigiausia prenumeruoti redakcijoje (Anykščiai, Vilniaus g. 29) 

ir daugelyje parduotuvių esančiuose „Perlo“ terminaluose.

SPA „Vilnius Anykščiai“ įkū-
rėjas Valdas Trinkūnas yra 
žinomas ir kaip politikas. Jis 
yra buvęs Druskininkų savi-
valdybės tarybos nariu nuo 
liberalų ir aršiausias mero Ri-
čardo Malinausko opnentas. 

Į Seimą kandidatuoja tik jauni
Šio rudens Seimo rinkimai 

Deltuvos šiaurinėje apygar-
doje gali būti išskirtiniai 
vien dėl kandidatų amžiaus. 

Preliminariai aiškūs pen-
kių didžiausių partijų kan-
didatai, iš kurių vyriausiems 
tik 41-eri.

Trijų iš būsimų kandida-
tų į Seimą Alma Matter yra 
Vilniaus universiteto Tarp-
tautinių santykių ir politikos 
mokslų institutas, du kandi-
datai yra jau dirbę Seime. 

Rinkimai į Lietuvos Respublikos Seimą vyks spalio 13-ąją.
Sauliaus ŽIŪrOS nuotr./ BNS foto

Vygantas ŠLIŽYS, versli-
ninkas, Anykščių rajono sa-
vivaldybės tarybos narys:

„Reikia įsileisti stambius 
verslininkus.“

Nauji daugiabučiai Anykščiams 
reikalingi

Remontas. Anykščių Antano 
Baranausko pagrindinėje mo-
kykloje ruošiamasi atlikti re-
monto darbus. Kaip skelbiama, 
atliekant remonto darbus, bus 
išardyta dalis medinių grindų ir 
įrengta parketinė danga, gipso 
kartono plokštėmis apdailina-
mos sienos, išdažomos sienos, 
įrengiamos pakabinamos lubos, 
nauja elektros instaliacija.

Atostogos. Anykščių rajono 
savivaldybė skelbia, kad ra-
jono meras Kęstutis Tubis iki 
birželio 19 dienos atostogau-
ja. Iki birželio 21 dienos taip 
pat atostogauja ir savivaldybės 
administracijos direktorė Jurgi-
ta Banienė.

Muzika. Šią vasarą Anykš-
čiuose neįvyks ne tik festivalis 
„Devilstone“, tačiau nebus ir 
įprastai per Jonines Dainuvos 
slėnyje organizuojamos „Su-
perfiestos“. Renginių orga-
nizavimo įmonės „Emidija“ 
atstovė „Anykštai“ sakė, kad 
„Superfiestos“ koncertų šiemet 
nebus visoje Lietuvoje, kadangi 
įmonė dirba prie kitų projektų. 
„Superfiestos“ koncertuose pa-
sirodydavo Lietuvos popmuzi-
kos atlikėjai.

Ženklas. Kurklių seniūnijos 
Karališkių kaime bus paženklin-
tos Lietuvos kariuomenės kari-
ninko, archeologo, profesoriaus 
Petro Tarasenkos buvusios jo 
gimtosios sodybos prieigos. 
Atminimo ženklo kompoziciją 
sudarys akmuo su iškaltu tekstu 
bei meniniu akcentu. Atminimo 
ženklo įrengimas kainuos be-
veik 6 tūkst. eurų, darbus atliks 
UAB „Ekspobalta“.

KOPIJUOJAME. Vieno A4 
formato lapo kopija „Anykštos“ 
redakcijoje –  0,30 Eur.

Kilus skandalui 
dėl atrakcijos su 
arkliais, 
išplatintas 
pasiteisinimas
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Temidės svarstyklės

Skirtas finansavimas tradiciniams festivaliams
Anykščiuose organizuojamiems tradiciniams festivaliams 

iš savivaldybės biudžeto paskirstyti 35 tūkst. eurų.

VšĮ „Bardai LT“ kultūros 
festivalio „Purpurinis vakaras“ 
Anykščiuose organizavimui 
skirti 4 tūkst. 400 eurų, Anykš-
čių kultūros centras Profe-
sionalių teatrų nacionalinės 
dramaturgijos festivalio „Pa-
keleivingi“ organizavimui – 4 
tūkst. eurų, Tarptautinio šokio 
festivalio „Pėdos“ organizavi-

mui – 4 tūkst. eurų.
Kitiems festivaliams skirtos 

šios sumos: Anykščių kultūros 
centro Tarptautinei edukacinei 
stovyklai-festivaliui „Troški-
mai“ – 3 tūkst. 900 eurų, Tarp-
tautiniam lietuviškų mėgėjų 
teatrų festivaliui „Artimi“ – 3 
tūkst. 500 eurų, VšĮ „Vaikų že-
mės reikalai“ Vaikų ir jaunimo 

literatūros festivaliui „Nuoty-
kiai tęsiasi“ – 3 tūkst. 500 eurų, 
Anykščių menų inkubatoriaus-
menų studijos Kultūrinių ir 
kūrybinių industrijų festivaliui 
FLORA ART FEST – 3 tūkst. 
200 eurų, Anykščių menų 
centro festivaliui „Muzikos 
savaitgaliai Anykščiuose“ – 3 
tūkst. eurų, VšĮ „Prasmingas 
garsas“ Šv. Mato tarptautiniam 
vargonų muzikos festivaliui – 
3 tūkst. eurų, Anykščių menų 

centro Dokumentinio kino fes-
tivaliui ADOX – 2 tūkst. 500 
eurų.

Priminsime, kad šiemet lie-
pos mėnesį Anykščiuose nebe-
vyks festivalis „Devilstone“. 
Pernai festivaliui iš savivaldy-
bės biudžeto buvo skirta ma-
žiausia suma per visą renginio 
gyvavimo istoriją – 1 tūkst. 
500 eurų.

-ANYKŠTA

Troškūnuose skambėjo roko muzika

Konservatoriaus Sergejaus Jovaišos nebeliko Seimo 
Etikos ir procedūrų komisijoje
Seimo narį, konservatorių Sergejų Jovaišą Etikos ir pro-

cedūrų komisijoje pakeis konservatorė Dalia Asanavičiūtė. 
Tokį sprendimą Seimas birželio 13 dieną priėmė po to, 

kai parlamentaras už parlamentines lėšas, išleidęs 25 tūkst. 
eurų, prisipirko įvairios įrangos ir atsidūrė iniciatyvos 
„Skaidrinam“ epicentre.

Už tai, kad S. Jovaišą komi-
sijoje pakeistų kitas žmogus, 
balsavo 79, susilaikė – 1, prieš-
taravusiųjų siūlymui nebuvo.

Kaip jau skelbė „Anykšta“, 
S. Jovaiša nusipirko penkis 
kompiuterius, telefonų už 25 
tūkst. eurų. Kilus skandalui dėl 
neatsakingai naudojamų parla-
mentinių lėšų, S. Jovaiša žadėjo 
juos grąžinti Seimo kanceliari-
jai, pasibaigus kadencijai. 

„Įsigydamas biuro techniką 
pagal Seimo kanceliarinių išlai-
dų numatytą tvarką, neįvertinau 
galimų pasekmių, todėl prisii-
mu atsakomybę. Jau atsisakiau 
papildomos biuro technikos 
nuomos sutarties, ir įrangą grą-
žinu tiekėjui. O likusią įsigytą 
biuro techniką planuoju per-
duoti Seimo kanceliarijai nu-
statyta tvarka, pasibaigus šiai 
kadencijai“, – tuomet kalbėjo 

S. Jovaiša.
Duodamas interviu „Anykš-

tai“, Seimo narys S. Jovaiša 
sakė: „Skandalas kilo, nes žmo-
nėms pavydu, kad Seimo nariai 
gali sau leisti įsigyti tokius pir-
kinius.“

Tokius S. Jovaišos žodžius 
akcijos „Skaidrinam“ iniciato-
rius Andrius Tapinas pavadino 
„uoga ant torto“.

Beje, S. Jovaiša svarstyti ga-
limybę trauktis iš Seimo Etikos 
ir procedūrų komisijos žadėjo 
dar vasario mėnesio pabaigoje, 
ir jo pasitraukimas užtruko dau-
giau nei tris mėnesius.

-ANYKŠTA

Keliai. Valstybės valdoma 
bendrovė „Via Lietuva“ (bu-
vusi Lietuvos automobilių ke-
lių direkcija) nori keisti kelių 
finansavimo modelį, kad lėšų 
keliams gautų tiesiogiai iš savo 
komercinės veiklos, o ne tik iš 
valstybės biudžeto. Pasak „Via 
Lietuvos“ generalinio direk-
toriaus Mariaus Švaikausko, 
dabartinis finansavimo mode-
lis nėra tvarus, nes kasmet iš 
valstybės biudžeto keliams ski-
riama „vos ne ta pati suma“. M. 
Švaikausko teigimu, norint įgy-
vendinti strateginius valstybės 
tikslus ir gerinti kelių kokybę, 
per artimiausius 10 metų jiems 
reikėtų skirti apie 1,8 mlrd. 
eurų.

Orderiai. Nuo praėjusių metų 
liepos 1-osios, kai pradėjo ga-
lioti naujos redakcijos Apsau-
gos nuo smurto artimoje aplin-
koje įstatymas, policija išdavė 
apie 16 tūkst. apsaugos orde-
rių. Praėjusių metų liepos 1-ąją 
pradėjusiame galioti naujos re-
dakcijos Apsaugos nuo smurto 
artimoje aplinkoje įstatyme pir-
mą kartą numatytas apsaugos 
nuo smurto artimoje aplinkoje 
orderis. Apsaugos nuo smurto 
orderį 15-ai dienų skiria polici-
jos pareigūnas. Sprendimą dėl 
to jis turi priimti ne vėliau kaip 
per 12 valandų nuo pranešimo 
apie galimą smurtą artimoje 
aplinkoje gavimo.

Parkas. Dauniškio ežero pa-
krantėje Utenoje už daugiau 
nei 100 tūkst. eurų bus įrengtas 
vandenlenčių pramogų parkas – 
jį atidaryti tikimasi dar šių metų 
pabaigoje. Utenos savivaldy-
bės administracijos direktorius 
Paulius Čyvas sako, kad bus 
įrengiama viena trasa su šešio-
mis įvairaus dydžio figūromis. 
Jo teigimu, Dauniškio ežero 
pakrantės sutvarkymo projek-
tas parengtas dar prieš kelerius 
metus – įrengtas amfiteatras, 
prieplauka, pastatyta kavinė, 
liko įrengti vandenlenčių trasą.

Donorai. Per pirmus penkis 
šių metų mėnesius kraujo neat-
lygintinai davė 2 tūkst. daugiau 
žmonių nei per tą patį laikotar-
pį pernai, penktadienį pranešė 
Nacionalinis kraujo centras. 
Kraujo centro duomenimis, per 
penkis šių metų mėnesius, pa-
lyginti su tuo pačiu praėjusių 
metų laikotarpiu, kraujo dono-
rų skaičius išaugo nuo 23 tūkst. 
720 iki 25 tūkst. 641, atliktų 
donacijų – nuo 29 tūkst. 216 iki 
37 tūkst. 87, o surenkamo krau-
jo kiekiai – nuo 14 tūkst. 600 
iki 18 tūkst. 543 litrų. Kraują 
aukoti galima nuo 18 iki 65 
metų: vyrai per metus gali duo-
ti kraujo šešis kartus, moterys 
– keturis.

-BNS

Vairuotojas. Birželio 16 dieną, 
apie 16.25 val. Anykščių seniū-

nijos Naujųjų Elmininkų kaime 
neblaivus vyras (gim. 1974 m., 
nustatytas 2,54 prom. neblaivu-
mas) vairavo VOLKSWAGEN 

automobilį. Pradėtas ikiteisminis 
tyrimas.

Medis. Birželio 15 dieną 
ugniagesiai gavo pranešimą iš ne-

prisistačiusio asmens, kad kelyje 
Anykščiai – Kupiškis pavojingai 
pasviręs medis. Medis pašalintas 
panaudojus grandininį pjūklą.  

Birželio 15 dieną Troškūnuose vykstant tarptautinei edu-
kacinei stovyklai - festivaliui „Troškimai“, Bernardinų vie-
nuolyno kieme nugriaudėjo didysis šeštadienio koncertas. 

Šiais metais koncerte skambėjo roko muzika – scenoje 
pasirodė Kazimieras Likša su grupe ir grupė „ba.“

Pirmasis šeštadienio koncerte pasirodė Kazimieras Likša su 
grupe.

Vien dėl to, kad į Troškūnus 
atvyko tokia populiari Lietu-
vos roko muzikos grupė, kaip 
„ba.“, Bernardinų vienuolyno 
kiemas turėjo būti sausakimšas 
žiūrovų, tačiau taip neįvyko. Jei 
koncertą už tvoros stebėję žiū-

rovai būtų nepagailėję bilietui 
išleisti kelių dešimčių eurų, ko 
gero, būtų buvę ir priešingai.

Koncertas buvo išskirtinis 
profesionaliu įgarsinimu bei ap-
švietimu. Bernardinų vienuoly-
no prieigose buvo prekiaujama 

alumi, už kurio bokalą prekybi-
ninkai prašė 4 eurų.

Įdomu tai, kad apie savo pasi-
rodymus Troškūnuose su savo 
gerbėjais socialiniuose tinkluo-
se nepasidalijo nei vienas šešta-
dienį koncertavęs muzikantas.

Penktadienį Troškūnuose 
koncertavo roko grupė „Royce“ 
su Klaipėdos miesto kameriniu 
orkestru.

Prieš šiuos koncertus „Troški-
mus“ organizuojanti Anykščių 
kultūros centro Troškūnų sky-

robertas ALEKSIEjŪNAS
robertas.a@anyksta.lt

Grupė „ba.“ Troškūnuose 
užkūrė rimtą roko muzikos 
vakarėlį.

riaus renginių organizatorė Jo-
lanta Pupkienė „Anykštai“ sakė, 
kad jei šiemet į didžiuosius kon-
certus Bernardinų vienuolyno 
kieme susirinks mažai žiūrovų, 
tokių koncertų bus atsisakyta.

Šiemet „Troškimams“ su-
rengti Lietuvos kultūros tary-
ba skyrė 13 tūkst. 700 eurų, 
3  tūkst. 900 eurų – Anykščių 
rajono savivaldybė. Taip pat 
maždaug 3 tūkst. eurų organi-
zatoriai surinko iš rėmėjų.

Tris kadencijas Seime dirbęs 
Sergejus Jovaiša pranešė į 
Seimą daugiau nekandida-
tuosiantis.

„Troškimų“ organizatorė 
Jolanta Pupkienė su grupės 
„Royce“ vokalistu po penk-
tadieninio koncerto. 
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komentarai Nauji daugiabučiai Anykščiams reikalingi
Praėjusią savaitę pasirodė žinia, kad Anykščiuose, Šaltupio gatvėje, šalia Pušyno mikro-

rajono, planuojama pastatyti keturis naujus daugiabučius namus. 
Klausiame – ką manote apie naujų daugiabučių statybą mieste? Ar jie reikalingi, ar tai 

turės įtakos miesto vystymuisi?

Padės negyventi 
su tėvais

Eugenijus PAJARSKAS, 
Anykščių seniūnijos seniū-
nas:

„Gyvenamasis Anykščių fon-
das – labai pasenęs. Praktiškai 
visi namai renovuojami, tik 
centras ne, o jei dar bus pa-
statyti nauji namai, manau, tai 
pritrauks naujų šeimų. Kiek 
pažiūriu seniūnijoje, atsikraus-
to nemažai jaunų šeimų, jos 
perka namus. Galvoju, jei butai 
bus prieinamomis kainomis, 
Anykščiams bus labai gerai. 

Naujos statybos namai patrau-
klesni – tiek ir dizainas, plotas, 
viskas kitaip. Kiek atsimenu, 
paskutiniai namai Anykščiuo-
se statyti apie 1994–1996 me-
tus, o daugiau tuo metu naujų 

daugiabučių praktiškai nebuvo 
pastatyta. 

Pats gyvenu bute, jų tuščių 
yra, bet žmonės juos nuomo-
ja laikinai, yra ir komercijai 
„paleistų“. Tačiau nauji butai, 
manau, kitaip spręstų Anykščių 
problemas. Ar tai turės įtakos 
miesto vystymuisi, pasakyti 
sunku. Vystymasis atsiranda, 
kai atsiranda pramonė, naujos 
įmonės. Dabar tai tik padės jau-
noms šeimoms turėti savo kam-
pą, negyventi su tėvais.“

Galės ramiai 
senti

Virmantas VELIKONIS, 
Anykščių rajono savivaldybės 
Žemės ūkio skyriaus vedėjas:

„Manau, kad daugiabučiai 
yra reikalingi, o kad jų reikia, 

statytojai turbūt jau paskaičia-
vo. Nebūtų paklausos, niekas 
nestatytų. Kalbant apie butų 
nuomos rinką, čia pasiūlos 
praktiškai nėra, o paklausa – di-
delė. Tad net neabejoju, kad na-
mai yra reikalingi, ir neabejoju 
tų verslininkų, kurie juos statys, 
verslumu. Juolab, tų butų labai 
daug ir nebus.

Yra smagu, kad Anykščiuose 
tokie dalykai darosi – reiškia, 
Anykščiai vystosi. Galvoju, 
kad butai bus visoms grupėms: 
ir vilniečiams, ir kauniečiams, 
galbūt daugiau – pagyvenu-
siems žmonėms, kurie norės 
čia, butus pardavę didmiesčiuo-
se, ramiai senti. Ir jaunoms šei-
moms, kol vaikai maži, butas 
yra išeitis – tokia startinė pozi-
cija, prieš įsigyjant individualų 
namą, yra labai gera. Aš pats 
bute, kai dar buvau aktyviai 
dirbantis, gyvenau daugiau nei 
20 metų. 

Manau, kad čia ir yra miesto 
vystymasis. Jei vyksta naujos 
statybos, miestas vystosi – ki-
taip to ir neįsivaizduoju. Vyksta 
augimas, ne brendimas: miestas 
vystosi augdamas, o subręsti 
suspėsime visada.“

Reikia įsileisti 
stambius 
verslininkus

Vygantas ŠLIŽYS, versli-
ninkas, Anykščių rajono sa-
vivaldybės tarybos narys:

„Atsiras kam gyventi, svar-
bu būtų kur. Atvažiuojančių į 
Anykščius žmonių yra daug, o 
jei kaina bus gera, patraukli – 
anykštėniška, o ne vilnietiška, 
– manau, viskas bus gerai.

Tegu tik stato – Anykščiuo-
se ilgą laiką buvo vakuumas, 
tik privatus sektorius kažką 
statė, ir net ne statė, o reno-
vavo. Dabar daug kas grįžta iš 
užsienio, nes ir ten nieko gero 
nebėra. 

Anykščiai – patraukli vie-
ta gyventi pensininkams, o 
jauniems žmonėms – nepasa-
kyčiau. Anykščiuose trūksta 
gamyklos, kur būtų kokių 200 
darbo vietų. Tuomet įsisuk-
tų ir nekilnojamasis turtas, ir 
darbo rinka, – kaip Molėtuo-

se. Meras turi įdėti pastangų, 
atvesti čia verslą už rankos ir 
prižadėti viską, ką gali. O to-
kių pastangų nelabai matosi.

Manau, kad nauji daugiabu-
čiai kažkiek gali padėti mies-
tui vystytis. Tačiau pagrindi-
nis dalykas – didelė gamykla. 
Užtat mūsų miestas ir yra la-
bai patrauklus pensininkams 
– jie parduoda butus Vilniuje, 
čia nusiperka pigiau, jiems 
dar lieka pinigėlių gyventi, ir 
labai gerai jie pas mus kultū-
rinasi. O jaunimui reikia gerai 
apmokamo darbo, kultūra tada 
jau – iš paskos. 

Visur gyvenimas sujudėjo, 
kai atėjo didelis investuoto-
jas – tiek Druskininkai, tiek 
Molėtai. Jei ateina didelis in-
vestuotojas, kuris gali mokėti 
didelius atlyginimus, visi turi 
pasitempti, ir tuomet įsisuka 
visa karuselė: nekilnojamojo 
turto kainos kyla, žemės skly-
pų – kyla, butų – taip pat. Visi 
pasidaro laimingesni, turtin-
gesni ir laimingai gyvena.

Pas mus nuo pačių pradžių, 
nuo Sauliaus Nefo laikų, buvo 
turizmas, turizmas, o verslas, 
koks bebūtų – užterš, kažką 
bloga padarys. Suformuotas 
negeras požiūris. Valdžios ir 
verslo santykis Anykščiuose 
yra labai blogas.“ 

-ANYKŠTA

Į Seimą kandidatuoja tik jauni

(Atkelta iš 1 psl.)

Praėjusį savaitgalį Lietu-
vos socialdemokratų partijos 
suvažiavime patvirtinta, kad 
Deltuvos šiaurinėje apygar-
doje kandidatuos 40-ies metų 
ukmergiškis, buvęs Seimo na-
rys Arūnas Dudėnas.

Anykščių rajono vicemeras 
Dainius Žiogelis socialdemo-
kratų partijos kandidatų dau-
giamandatėje apygardoje sąra-
še įrašytas 102-uoju.

Tėvynės sąjungos - Lietu-
vos krikščionių demokratų 

(TS-LKD) tarybos posėdyje 
nuspręsta, kad Deltuvos šiau-
rinėje apygardoje kandidatuos 
23-ejų metų studentas, Anykš-
čių rajono savivaldybės tary-
bos narys Dominykas Puzinas. 
Jis taps visų laikų jauniausiu 
kandidatu į Seimą mūsų apy-
gardoje. Praėjusiuose Seimo 
rinkimuose apskritai minima-
lus amžiaus cenzas buvo 25-eri 
metai.

Lietuvos Respublikos liberalų 
sąjūdžio Anykščių skyrius kandi-
date į Seimą kelia 38-erių rajono 
tarybos narę Irmą Smalskienę, 

Lietuvos valstiečių ir žaliųjų 
sąjungos Anykščių skyrius – 
41-erių rajono Tarybos narį, 
UAB Anykščių komunalinis 
ūkis darbuotoją Liną Pravilio-
nį. Nuo Demokratų sąjungos 
„Vardan Lietuvos“ kandida-
tuos dabartinio Seimo narys 
Tomas Tomilinas. 

Ir T. Tomilinas, ir L. Pravi-
lionis, ir A. Dudėnas yra gimę 
1983-aisiais. Vyriausias iš kan-
didatų bus A. Dudėnas, gimęs 
vasario mėnesį.

Visų penkių kandidatų am-
žiaus vidurkis bus tik 37-eri 

metai. A. Dudėnas ir T. Tomi-
linas yra baigęs Vilniaus uni-
versiteto Tarptautinių santykių 
ir politikos mokslų institutą, 
o D. Puzinas studijuoja šioje 
mokymo įstaigoje. L. Pravilio-
nis Šiaulių universitete baigęs 
statybos inžinieriją, o I. Smals-
kienė – Vilniaus Gedimino 
technikos universitete kūrybos 
visuomenės komunikaciją. 

Liberalų partijos sąraše 
daugiamandatėje apygardoje 
Anykščių skyrius siūlo įrašyti 
I. Smalskienę, Ainių Strazdą ir 
Giedrių Šiukčių.

Lietuvos valstiečių ir žalių-
jų sąjungos kandidatų daugia-
mandatėje apygardoje sąraše 
turėtų būti įrašyta Anykščių 
rajono savivaldybės mero Kęs-
tučio Tubio pavardė. 

Priminsime, jog Deltuvos 
šiaurinė apygarda nuo šiol su-
daryta net iš trijų rajonų gyven-
tojų. Kartu su visais Anykščių 
rajono gyventojais bendrą Sei-
mo narį rinks kelių Panevėžio 
ir Ukmergės rajonų seniūnijų 
gyventojai. 

-ANYKŠTA

Nuo konservatorių kandidatuo-
siantis Dominykas Puzinas taps 
jauniausiu visų laikų kandidatu 
į Seimą mūsų apygardoje.

Socialdemokratų kandidatas 
Arūnas Dudėnas Seime yra 
dirbęs 2012–2016-ųjų ka-
dencijoje.

Nuo „valstiečių“ turėtų kan-
didatuoti Linas Pravilionis, 
tiesa, jo kandidatūrą dar turi 
patvirtinti partijos valdyba.

Demokratas, 2020 Deltuvos 
šiaurinėje apygardoje į Sei-
mą išrinktas Tomas Tomilinas 
sieks trečios kadencijos Seime.

Liberalų kandidate bus 
Anykščių rajono savival-
dybės Tarybos narė Irma 
Smalskienė.
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Kilus skandalui dėl atrakcijos su 
arkliais, išplatintas pasiteisinimas

Viešojoje erdvėje nesiliaujant pasipiktinimui, kad prieš „Bėk bėk, žirgeli!“ šventę, tvy-
rant beveik 30 laipsnių karščiui, arkliai buvo verčiami traukti Siauruko traukinį su vago-
nais, tokią atrakciją organizavusi viešoji įstaiga „Aukštaitijos siaurasis geležinkelis“ išpla-
tino pasiteisinimą.

„Kadangi vis kyla klausi-
mų dėl renginio „Arkliai ge-
ležiniame kelyje“, vykusio 
2024 metų gegužės 31 dieną 
Anykščių siaurojo geležinke-
lio stoties teritorijoje, tai pri-
mename istorines žirgų ir ge-
ležinkelio sąsajas. Lietuvos 
istorijoje arkliai susisiekimui 
ir krovinių pervežimui nau-
doti ilgą laiką. XVIII–XIX 
amžiuje keleivius ir krovinius 
veždavo vežėjai ir pašto sto-
čių darbuotojai. 1860 metais 
Lietuvoje pradėjo veikti gele-
žinkelis, kuris sujungė pagrin-
dinius miestus, ir kuriuo buvo 
pervežami dideli krovinių 
srautai. Vilniuje ir Kaune XIX 
amžiaus pabaigoje ir XX am-
žiaus pradžioje veikė arklinis 
tramvajus, vadinamas konkė. 
Kaune konkė veikė 1892–1929 
metais, kuomet ją pakeitė len-
gvieji automobiliai (pirmieji 
Kaune pasirodė 1919 metais) 
ir autobusai (1924 metais). 
Vilniuje konkė veikė 1893–
1914 metais. Iš viso trimis 
maršrutais kursavo 28 vagonai, 
juos pasikeisdami traukė 122 
arkliai. XX amžiaus pradžioje 
geležinkelio stotyse buvo pilna 
arklių, kurie atveždavo ir par-
veždavo keleivius ir krovinius į 
galutines tikslo vietas.

Anykščių siaurojo geležin-
kelio stotyje vykęs renginys 
priminė tiek šias arklių ir ge-
ležinkelio sąsajas, tiek pristatė 
Lietuvos sunkiųjų arklių veis-
lės arklius. Pats renginys orga-
nizuotas bendradarbiaujant su 

Lietuvos sunkiųjų arklių veis-
lės augintojų asociacija. Ren-
ginio tikslas – tiek pristatyti 
geležinkelio ir arklių sąsajas, 
tiek parodyti Lietuvos sunkiųjų 
arklių veislės arklius. Parodo-
mojo renginio metu pristatyta 
Lietuvos sunkiųjų arklių veis-
lės istorija. Darbiniai Lietuvos 
sunkiųjų arklių veislės arkliai 
(darbiniai arkliai yra treniruoti 
panašioms užduotims, jie nau-
dojami darbui žemės ūkyje) 
parodomaisiais tikslais traukė 
ir siauruko vagonus. Čia verta 
atkreipti dėmesį, kad renginys 
nebuvo skirtas pademonstruo-
ti maksimalias arklių jėgas. 
Gegužės mėnesio viduryje 
vykusiame Lietuvos galiūnų 
čempionato pirmajame eta-
pe Lietuvos stipruoliai traukė 
po penkis siauruko vagonus, 
šiuo atveju parodymo tiks-
lais arkliai traukė vieną ir tris 
siauruko vagonus. Taigi nors 
arkliai ir turi daugiau jėgų nei 
žmonės, jiems buvo suteikta 
lengvesnė užduotis. Renginyje 
dalyvavo du arkliai su šeimi-
ninkais, vyko du parodomieji 
traukimai, kurių metu arkliai 
vagonus traukė 50 metrų atstu-
mu. Iš pradžių buvo traukiamas 
vienas siauruko vagonas. Su 
šia užduotimi arkliai susitvarkė 
itin lengvai. Išjudintas vago-
nas ant bėgių rieda lengvai, tad 
netgi buvo padėta jį sustabdyti. 
Tris vagonus arkliams trauk-
ti sekėsi skirtingai, skirtinga 
buvo ir jų pakinkymo techni-
ka. Vienam iš jų – jaunesniam 

arkliui – didesnių problemų 
nesudarė ir trys vagonai, o pa-
mačius, kad kitam – vyresniam 
arkliui – galbūt tai per sunki 
užduotis, traukimas buvo su-
stabdytas. Renginyje budėjo 
veterinaras, Lietuvos sunkiųjų 
arklių veislės žinovai. Arkliai 
ir jų šeimininkai buvo apdova-
noti Lietuvos sunkiųjų arklių 
veislės augintojų asociacijos 
ir VšĮ „Aukštaitijos siaurasis 
geležinkelis“ simbolinėmis 
dovanomis. Apie patį renginį 
iš anksto nustatyta tvarka buvo 
informuota Valstybinė maisto 
ir veterinarijos tarnyba, užpil-
dytas pranešimas apie renginį 
su gyvūnais, pastabų ar pasiū-
lymų nesulaukta. Rūpinantis 
arklių sveikata, net ir kitą die-
ną jie buvo dar kartą patikrin-
ti veterinarų, kuriuos arkliai 
pasitiko žvalūs ir laimingi“, – 
rašoma „Aukštaitijos siaurojo 
gležinkelio“ pranešime.

Renginį kartu su „Aukštai-
tijos siauruoju geležinkeliu“ 
organizavusi Lietuvos sunkių-
jų arklių asociacija „Anykštai“ 
aiškino, kad ji rūpinasi gyvūnų 
gerove ir neįžvelgė nieko blo-
go, kad Siauruką su vagonais 
traukė darbiniai arkliai.

Tuo metu Baltijos žirgų au-
gintojų asociacija pareiškė, kad 
tokios atrakcijos su arkliais ne-
organizuotų.

Į Anykščių siaurojo geležin-
kelio stotyje organizuotą ren-
ginį dėmesį atkreipė ir Žirgų 
globos asociacija „Arklių slė-
nis“.

„LIŪDNA, LIŪDNIAU IR 
BE GALO LIŪDNA

Reaguodama į VšĮ „Aukštai-
tijos siaurasis geležinkelis“ iš-
platintą pranešimą, VšĮ „Aukš-
taitijos siaurasis geležinkelis“ 
paskelbė savo poziciją dėl ge-
gužės 31 dieną vykusio rengi-
nio su arkliais.

„Liūdna mums yra dėl to, 
kad tekste nuolat akcentuoja-
ma, jog tai darbiniai arkliai, 
pripratę tempti tokius svorius, 
kad jie nepanaudojo maksima-
lios savo jėgos ir net – kad Lie-
tuvos galiūnai traukė po penkis 
siauruko vagonus, ką jau čia 
kalbėti apie arklius, kuriems 
tai padaryti buvo vieni niekai. 
Tokie niekai, kad vienas varg-
šelis trijų net nepatempė (pa-
sak teksto autorių, nedemons-
truodamas savo maksimalios 
jėgos). Taigi, tekste prieštarau-
jama sau patiems. Tuoj pat pa-
aiškinsime ir priežastį, kodėl 
minėtas arklys tų trijų vagonų 
neįveikė. 

Čia labai verta atkreipti dė-
mesį į tai, kad Lietuvos galiū-
nai, matyt, gali rinktis techni-
ką, kaip tuos vagonus trauks, ir 
amuniciją, kurią naudos. Beje, 
galiūnai apskritai turi teisę 
rinktis. Tad labai įdomu, ar jie, 
turėdami teisę rinktis, pasirink-
tų traukti tuos vagonus kaklu, 
o tuo labiau – ar būtų pasirinkę 
traukti, naudodami „antkaklį“. 
Tikriausiai ne, nes tai prilygtų 
visiškam savęs žalojimui.

Arkliai tuo tarpu yra kinko-
mi žmonių<…>.

Dar liūdnesnis yra argumen-
tas, kad šituo renginiu buvo 
siekiama priminti arklių ir ge-
ležinkelio sąsajas ir pristatyti 
Lietuvos sunkiųjų arklių veis-
lę. Ironiškai norisi paklaus-
ti – matyt, visi kiti būdai tai 
padaryti, pavyzdžiui, fotogra-
fijų parodos, filmų peržiūros, 
pasakojimai, pristatymai ir 
kitos gyvūnų nekankinančios 
veiklos jau išsemtos, norint pa-
demonstruoti, kokią nuostabią 
– gražią, ištvermingą, išdidžią 
– arklių veislę turime? Arklių, 
kurie yra Lietuvos pasididžia-
vimas ir paveldas, ir – nyks-
tanti arklių veislė. 

Šio renginio metu pasirinktas 
būdas nė iš tolo nekvepia nei 
pagarba, nei veislės brangini-
mu ir siekiu ja išsaugoti.<...>

Be galo liūdna yra institucijų 
reakcija.

Pirma, kad renginys organi-
zuotas bendradarbiaujant su 
Lietuvos sunkiųjų arklių veis-
lės augintojų asociacija, kuri 
ne tik prisideda rengiant tokias 
atrakcijas, bet ir viešai jas tei-
sina. Viskas čia, pasak jų, ge-

rai…
Antra, renginio organiza-

toriai Anykščių rajono savi-
valdybė ir VšĮ „Aukštaitijos 
siaurasis geležinkelis“ ne tik 
nepasinaudoja proga pagerinti 
situaciją – pripažinti klaidą ir 
pasistengti, kad kitais metais 
tai nepasikartotų, bet išsisuki-
nėja ir muistosi rašydami bele-
tristikas apie laimingus arklius 
ir bandydami pagrįsti jų kanki-
nimą ir išnaudojimą istoriniais 
faktais, kurių šaltinių, tarp kit-
ko, tekste nenurodo“, – rašoma 
asociacijos pranešime.

Priminsime, kad apie gegu-
žės 31 dieną pirmą kartą su-
organizuotas nevienareikšmių 
reakcijų sukėlusį Siauruko 
traukinio tempimą arkliais rašė 
„Anykšta“.

„Traukinio vagonus – iš 
pradžių po vieną, paskui – po 
tris, traukė du Lietuvos sun-
kiųjų veislės arkliai – juodos 
spalvos penkerių metų eržilas 
Granitas iš Prienų rajono ir bė-
ras vienuolikmetis Gafalas iš 
Rietavo. 

Lietuvos sunkiųjų arklių 
asociacijos prezidentė Aureli-
ja Aksomaitytė net kelis kar-
tus akcentavo, kad šie arkliai 
įpratę prie sunkaus fizinio 
darbo, ištvermingi, dėl to va-
gonų tempimas jiems nesukels 
streso. Be to, jėgas traukdami 
Siauruką arkliai išbandė kiek 
anksčiau. „Aukštaitijos siau-
rojo geležinkelio“ direktorius 
Darius Liutikas priminė, kad 
iki XIX amžiaus visas trans-
portas buvo traukiamas arklių, 
ir tik vėliau juos pakeitė trau-
kiniai. 

Iš pradžių arkliai traukė po 
vieną vagoną – Granitui tai 
pavyko lengvai padaryti, kiek 
sunkiau išjudinti vagoną sekė-
si vyresniam Gafalui. Trijų va-
gonų sąstatą juodasis Granitas 
išjudino be itin didelių pastan-
gų, o į Gafalą žiūrėti nebuvo 
malonu – arkliui skirta užduo-
tis buvo akivaizdžiai per sunki, 
pasigirdo ir A. Aksomaitytės 
raginimų vagonų toliau nebe-
tempti: „Ačiū, jau išjudinote, 
ačiū!“ – eržilo šeimininkui 
kartojo Lietuvos sunkiųjų ar-
klių asociacijos prezidentė“, – 
įspūdžiais iš renginio dalijosi 
žurnalistė Sigita Pivorienė.

Portale anyksta.lt straipsnis 
apie šią rungtį susilaukė kelių 
dešimčių skaitytojų komenta-
rų, kuriuose daugelis piktinosi, 
kad buvo kankinami arkliai. 
Straipsnis pateko tarp skaito-
miausių portale anyksta.lt 

Priminsime, kad šį pavasarį 
Siauruką taip pat traukė Lietuvos 
galiūnų čempionato dalyviai.

Siauruką traukiantys arkliai dalį visuomenės sukrėtė ir papiktino.
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Siekiantiems investuoti į žemės ūkio valdas – lengvatinės paskolos
Iki metų pabaigos Nacio-

nalinė mokėjimo agentūra 
(NMA) priima paraiškas 
pagal Lietuvos žemės ūkio 
ir kaimo plėtros 2023–2027 
metų strateginio plano 
(SP) intervencinę priemo-
nę „Investicijos į žemės 
ūkio valdas“ (tęstinis – tik 
paskoloms). 

Akivaizdi paramos nauda

„Esu ne tik ūkininkas, bet ir 
konsultantas, daug važinėju po 
ūkius ir visuose matau moder-
nią techniką, pritaikytas šiuo-
laikines technologijas. Didelė 
jų dalis įsigyta įgyvendinant in-
vesticinius projektus. Ir aš pats 
pasinaudojau parama, teikiama 
pagal Lietuvos kaimo plėtros 
2014–2020 m. programos prie-
monės „Investicijos į materia-
lųjį turtą“ veiklos sritį „Parama 
investicijoms į žemės ūkio val-
das“. Man buvo skirta 50 tūkst. 
eurų parama. Kadangi esu jau-
nasis ūkininkas, paramos inten-
syvumas buvo 60 proc. Įgyven-
dindamas projektą, nusipirkau 
diskinę pneumatinę sėjamąją, 
diskinį skutiką, barstytuvą“, – 
priemone patenkintas Ukmer-
gės rajone augalininkystės ūkį 
plėtojantis Aivaras Diliūnas.

Širvintų rajone ūkininkau-
jantis Mindaugas Staniulis, pa-
sinaudodamas pagal tą pačią 
veiklos sritį gavo 50 tūkst. eurų 
paramą, įsigijo modernų kom-
bainą. „Tuo metu dar buvau 

jaunasis ūkininkas, tad skirtos 
paramos intensyvumas buvo 60 
proc., bet plane numatytų kom-
bainų tuo metu rinkoje nebuvo, 
nusprendžiau pirkti galingesnį ir 
modernesnį kombainą, kainavu-
sį 165 tūkst. eurų, tad paramos 
intensyvumas realiai sumažėjo. 
Teko kreiptis į banką paskolos, bet 
įsigyta technika esu patenkintas. 
Ši investicija labai pasiteisino“, – 
patirtimi dalijasi ūkininkas.

Ūkininkai aktyviai naudojasi ir 
Lietuvos žemės ūkio ir kaimo plė-
tros 2023–2027 metų strateginio 
plano (SP) investicijoms skirta 
parama. NMA duomenimis, per š. 
m. balandžio–gegužės mėnesius 
vykusį kvietimą paramai, skiria-
mai dotacijomis ir lengvosiomis 
paskolomis, pagal intervencinę 
priemonę „Investicijos į žemės 
ūkio valdas“ buvo pateiktos 248 
paraiškos, o prašoma suma – dau-
giau kaip 59,8 mln. eurų. Nuo š. 
m. birželio 3 d.  galima teikti pa-
raiškas   tik paramai lengvatinė-

mis paskolomis gauti.
„Įvertinus dabartinę geopolitinę 

situaciją, manau, parama lengva-
tinėmis paskolomis yra gera prie-
monė, padedanti išsaugoti ūkio 
ekonominį gyvybingumą“, – tei-
gia A. Diliūnas.

Paskolos dydis ir naudojimo 
sąlygos

Kaip teigia Žemės ūkio minis-
terijos (ŽŪM) Europos Sąjungos 
reikalų ir paramos politikos de-
partamento Paramos verslui sky-
riaus vyriausioji specialistė Milda 
Jusienė, lengvatinėms paskoloms 
teikti  pagal SP priemonę ,,Inves-
ticijos į žemės ūkio valdas“ 2024 
m. buvo numatyti 28 mln. eurų. 
Preliminariais duomenimis, per 
balandžio–gegužės mėnesius vy-
kusį kvietimą paprašyta paskolų 
už 3,4 mln. eurų.  Nepanaudotas 
lengvatinėms paskoloms skirtas 
lėšų likutis bus naudojamas per 
ateinančius kvietimus.

Pagal SP intervencinę prie-
monę „Investicijos į žemės ūkio 
valdas“ didžiausia  lengvatinės 
paskolos suma vienam paskolos 
gavėjui – 200 tūkst. eurų. Pasko-
los lėšomis galima apmokėti 100 
proc. tinkamų finansuoti išlaidų.

Lengvatinės paskolos lėšas 
galima naudoti investicijoms fi-
nansuoti, kurios skirtos žemės 
ūkio produktų gamybai ir žemės 
ūkio valdoje pagamintų ir (arba) 
išaugintų žemės ūkio produktų 
perdirbimui, įskaitant pirminį 
perdirbimą, ir tiekimą rinkai.

Kaip akcentuoja M. Jusienė, 
lengvatinės paskolos teikiamos 
tiek investicijoms, kurias įgyven-
dinant modernizuojami pieninės, 
mėsinės ir kitos galvijininkystės, 
augalininkystės, sodininkystės, 
daržininkystės ir uogininkystės 
sektorių ūkiai, didinant konku-
rencingumą, skatinant didesnės 
pridėtinės vertės žemės ūkio 
produktų kūrimą, diegiant inova-
cijas, naujas technologijas, skati-
nant tvarią žemės ūkio produktų 
gamybą bei ją skaitmenizuojant, 
tiek ir apyvartiniam kapitalui. 
Lengvatinė paskola investici-
joms gali būti suteikta 5 metams 
nuo paskolos sutarties su finansų 
tarpininku pasirašymo, paskolos 
suteikimo apyvartinėms lėšoms 
ilgiausias laikotarpis – 3 metai.

Lengvatinė paskola 
suteikiama

Lengvatine paskola pagal SP 

intervencinę priemonę „Inves-
ticijos į žemės ūkio valdas“ gali 
naudotis fiziniai asmenys, savo 
vardu įregistravę ūkininko ūkį ir 
valdą, užsiimantys žemės ūkio 
veikla ir (arba) valdoje pagamin-
tų ir (arba) užaugintų žemės ūkio 
produktų perdirbimu, įskaitant 
pirminę gamybą, ir pateikimu 
rinkai. Taip pat juridiniai asme-
nys, savo vardu įregistravę valdą 
ir užsiimantys žemės ūkio veikla 
ir (arba) užaugintų žemės ūkio 
produktų perdirbimu, įskaitant 
pirminį perdirbimą, ir pateikimu 
rinkai. Paskolos suteikiamos ir 
pripažintiems žemės ūkio koo-
peratyvams, kurie superka ir re-
alizuoja tik iš savo narių valdose 
pagamintus ar išaugintus žemės 
ūkio produktus arba supirktus iš 
savo narių jų valdose pagamintus 
ar išaugintus žemės ūkio produk-
tus, perdirba ir realizuoja iš jų 
pagamintus maisto ir ne maisto 
produktus, reikalavimas turėti 
savo vardu įregistruotą valdą ne-
taikomas. Pareiškėjai turi atitikti 
ir kitas intervencinės priemonės 
įgyvendinimo taisyklėse nustaty-
tas sąlygas ir reikalavimus gauti 
lengvatinę paskolą.

Paramos paraiška ir su paramos 
paraiška teikiami dokumentai 
NMA turi būti pateikiami per Že-
mės ūkio ministerijos informaci-
nę sistemą (ŽŪMIS) iki 2024 m. 
gruodžio 31 d., tačiau ne ilgiau, 
nei pasiekiama paraiškų priėmi-
mo etapui skirta lėšų suma.

Užsak. Nr. 595

Nemažai ūkininkų paramos lėšas naudoja geresnei žemės ūkio 
technikai įsigyti.   Vytauto rIdIKO nuotr.

Ministrės skandale – anykštėniški akcentai
(Atkelta iš 1 psl.)

Priminsime, kad žiniasklai-
doje buvo pranešta, kad per-
nai M. Navickienė atostogų 
skrido privačiu lėktuvu į Du-
bajų, o jai kompaniją palaikė 
V. Germanas. 

Pastarojo ryšius Vyriausybė 
dabar vertina kaip riziką nacio-
naliniam saugumui. „Yuotu-
be“ apžvalgininkas Skirman-
tas Malinauskas savo laidoje 
teigia, kad privatus reisas į 
Dubajų gali kainuoti apie 50 
tūkst. eurų. Portalas 15 min.lt 
nurodo galimą 80 tūkst. eurų 
dešimtviečio lėktuvo reiso iš 
Vilniaus į Dubajų kainą.  

M. Navickienė šiuo lėk-
tuvu skrido kartu su dviem 
savo vaikais. Ji žiniasklaidai 
sakė už skrydį nemokėjo. M. 
Navickienė portalui „Del-
fi“ teigė, jog negali pasakyti, 
kas mokėjo ir už jos ir vaikų 
nakvynę Dubajuje. „Pasak 
jos, šią informaciją turi jos 
sutuoktinis, jis šiuo metu iš-

vykęs, todėl nepasiekiamas. Ji 
teigė, jog jos sutuoktinis yra iš-
vykęs į ilgą kelionę motociklu. 
Todėl skambinti jam bijo, gal-
būt jis vairuoja“, – rašo porta-
las „Delfi“.

M. Navickienės vyro Min-
daugo brolis Rokas Navickas 
yra V. Trinkūno dukros Dovi-
lės vyras. Panašu, kad R. Na-
vickas šiuo metu yra perėmęs 
V. Trinkūno įkurto SPA „Vil-
nius Anykščiai“ valdymą. 

„Delfi“ nurodo, kad dalis 
SPA Vilnius Anykšiai sklypo 
priklauso V. Trinkūno įmonei 
UAB „Translinija“, kita dalis 
ir visi pastatai priklauso kitai 
V. Trinkūno įmonei UAB „Ši-
lelio nekilnojamas turtas“, o 
pastatų nuomos sutartis suda-
ryta su UAB „Anšilas“. Šios 
įmonės įmonės vadovas yra 
R. Navickas. Vienintelis UAB 
„Anšilas“ akcininkas – UAB 
„Anšilo SPA centras“. Ir šios 
įmonės vadovas yra R. Navic-
kas, o vienintelis akcininkas 
UAB „Spartakas“. Pastarosios 

bendrovės vadovas yra R. Na-
vickas, o akcininkai R. Navic-
kas ir D. Navickienė.

Kitos V. Trinkūno dukros – 
Ievos – gyvenimo draugas V. 
Germanas 2016 metais nuteis-
tas dėl 16 skirtingų sukčiavi-
mo epizodų. Tada jis dar tu-
rėjo Viliaus Židelio pavardę. 
Nurodoma, kad per kratas V. 
Židelio piniginėje buvo rasta 
19 padirbtų 500 
eurų bankno-
tų. V. Židelis 
buvęs aukšto 
lygio aferistu, 
„Delfi“ rašo, 
jog jis net tu-
rėjo susikūręs 
i m i t u o j a m ą 
bankinių ope-
racijų sistemą. Ir ją pasinau-
dodamas prie pardavėjų akių 
„nusipirko“ 234 tūkst. litų 
kainavusį ekskavatorių – iš-
sitraukė kompiuterį, neva at-
liko pavedimą, paaiškino, kad 
pardavėjai turės kiek palaukti, 
kol pinigai įkris į jų sąskaitą. 

Pagal tokią pačią schemą jis 
apgavo ir daugiau pardavėjų. 
V. Židelis (dabar – V. Ger-
manas) buvo nuteistas realia 
4-erių metų  laisvės atėmimo 
bausme. 

V. Trinkūnas yra buvęs poli-
tiku, Druskininkų savivaldybės 
tarybos nariu. Į šios savivaldy-
bės Tarybą jis buvo išrinktas 
pagal liberalų sąrašą. Drus-

kininkuose V. 
Trinkūnas buvo 
bene aršiausiu 
mero Ričardo 
M a l i n a u s k o 
oponentu.  SPA 
V. Trinkūnas 
yra įkūręs Drus-
kininkuose, Vil-
niuje, Palangoje 

ir Anykščiuose. 
Anykščiuose jis valdė ir 

žiniasklaidos verslą – UAB 
„Atvirai“ leidinių grupę, kuriai 
priklausė „Nykščių“ radijas, 
tokio paties pavadinimo porta-
las bei laikraštis „Šilelis“.

 Tiesa, laikraščio leidyba 

buvo nutraukta, radijas taip 
pat uždarytas. „Nykščių“ ra-
dijo licenziją dėl pažeidimų 
panaikino Lietuvos radijo ir 
televizijos komisija. 

Vienintelis iš žiniasklaidos 
priemonių grupės išsaugotas 
„Nykščių“ portalas buvo per-
duotas Lino Bitvinsko  įsteig-
tai asociacijai „Aukštaitijos 
komunikacijos projektai“. Ši 
asociacija dosniai remiama 
Anykščių rajono savivaldybės 
– jai per įvairius projektus jau 
skirta apie 6 tūkst. eurų.    

M. Navickienę į Socialinės 
apsaugos ir darbo ministrus 
delegavo Tėvynės sąjunga 
- Lietuvos krikščionys de-
mokratai (TS-LKD). Po pasi-
traukimo iš ministrės pareigų 
M. Navickienė liko Seime. O 
TS-LKD pirmininkas Gabrie-
lius Landsbergis savaitgalį 
pranešė, jog jis manąs, jog M. 
Navickienė turėtų dalyvauti ir 
šių metų rudenį vyksiančiuose 
Seimo rinkimuose. 

-ANYKŠTA 

V. Trinkūno dukros 
– Ievos – gyvenimo 
draugas V. Germa-
nas 2016 metais 
nuteistas dėl 16 
skirtingų sukčiavi-
mo epizodų.
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savaitgalio diskusija

horoskopas

sprintas

AVINAS. Pravartu išreikš-
ti savo nuomonę, pademons-
truoti įžvalgą. Jūsų profesinės 
ar socialinės ambicijos bent iš 
dalies bus patenkintos. Tiktų 
tvarkyti reikalus, susijusius su 
užsieniu, teismais, aukštuoju 
mokslu. 

JAUTIS. Tai turėtų būti 
nuotaikinga savaitė. Džiugins 
pikantiškos naujienos, netikėti 
susitikimai ar flirtai. Ir pinigi-
nė gali papilnėti arba kaip tik 
dabar dėl to bus susitarta. Gal-
būt nupirksite ir kažkam įteik-
site dovaną.

DVYNIAI. Tiktų ramiau 

praleisti šį laikotarpį, kad iš-
vengtumėte tuščių pagundų. 
Gali pasireikšti meniniai po-
linkiai. Jūsų slaptas troškimas 
gali būti įgyvendintas. Kita 
vertus, itin trauks svaigalai, 
domins apkalbos.

VĖŽYS. Galite įsitraukti į 
kokios nors grupės veiklą, vyk-
ti į susitikimą. Seksis atnaujin-
ti seniau nutrūkusius draugys-
tės ryšius, tačiau branginkite ir 
dabartinius. Žmogus, kuris jus 
domina, tikriausiai sukels psi-
chologinių galvosūkių.

LIŪTAS. Nedideli rūpesčiai 
jus gali išmušti iš vėžių. Per 
daug nekreipkite dėmesio į 
smulkmenas, nesureikšminkite 

jų. Pertraukėlėse stenkitės at-
sipalaiduoti nuo įtemptos dar-
binės ar šeiminės situacijos. 
Regis, gerai nuteiks draugų 
patarimai.

MERGELĖ. Teks susiimti 
ir be perdėtų emocijų daryti 
tai, ką privalote daryti. Susi-
laikykite nuo apkalbų, intrigų 
rezgimo. Rimtai pasistengę, 
papildysite savo piniginę. 

SVARSTYKLĖS. Palanku 
tvarkyti mokesčių, draudimo 
reikalus, tartis dėl kredito, in-
vesticijų. Pats metas priminti 
apie skolos grąžinimą senam 
pažįstamam. Psichologinės 
problemos taip pat nebeatro-
dys tokios neišsprendžiamos.

SKORPIONAS. Žinosite, 
ko norite, ir mokėsite išnaudoti 
visas priemones tikslui pasiek-
ti. Tikriausiai pavyks susitikti 
su reikalingais žmonėmis ir 
pasikalbėti apie tai, kas jus itin 
domina.

ŠAULYS. Šio laikotarpio 
naujienos, pasiūlymai suteiks 
viltį, padės rasti reikalingą at-
sakymą ar sprendimą. Jeigu 
norite sutvarkyti svarbius rei-
kalus, būkite šiek tiek aktyves-
ni ir atkaklesni. Galima tikėtis 
gerbėjų dėmesio, spontaniškų 
flirtų.

OŽIARAGIS. Kūrybinis 
įkvėpimas padės atskleisti su-
gebėjimus, o žavesys ir humo-

ras leis patraukti patinkančio 
asmens dėmesį. Galbūt nu-
džiugins vaikų arba jūsų antro-
sios pusės pasiekimai.

VANDENIS. Seksis megzti 
ryšius, sudaryti sutartis, rekla-
muotis, tvarkyti koresponden-
ciją. Naujai įvertinsite įprastus 
dalykus, o dėl modernių nau-
jovių pasitarsite su artimos 
aplinkos žmonėmis. Tai bus 
naudinga.

ŽUVYS. Ši savaitė turėtų 
būti kupina kontaktų, skambu-
čių, dažniausiai nuotaikingų, 
malonių. Regis, ir kompli-
mentų sulauksite, ir paguodos 
bei nuoširdžių patarimų, jei to 
jums dabar reikia.

Ar reikalinga Anykščiuose organizuota Joninių šventė?
Ir šiais metais Anykščių mieste kultūros įstaigos neorga-

nizuos Joninių šventės. Kaip manote, kodėl Anykščiuose 
neorganizuojamos Joninės, o, pavyzdžiui, vyksta Antaninių 
šventės? Ar dalyvautumėte Joninių šventėse, jei tokios būtų 
organizuojamos? Kurioje vietoje jos galėtų vykti?

Jonas: „Nereikia. Joninės gali 
būti tik mažuose miesteliuose, 
kur vienas kitą žino. Joninių ne-
turėtų būti didesniuose mieste-
liuose kaip Viešintos. Išimtis ga-
lima tik Kavarskui, nes yra senos 
tradicijos.“

Iš dyko buvimo: „Joninės, Ra-
sos yra iš seniausių laikų švenčia-
mos, sulaukus trumpiausios nak-
ties, augalų kupėjimo, vešėjimo 
šventė, ne alaus, ne sekso pakrū-
mėj. Anykščiams tiktų pačios se-
niausios apeigos, primirštos, tuo 
būtų ir įdomios prie Šventosios, 
ką sako upės pavadinimas?!“

Ir reikia, ir nereikia: „Ne-
reikia tipinių, masinių kapelinių 
švenčių – tuščio jomarko, o rei-
kia kokybės, naujumo, gaivaus 

atsinaujinimo. Reikia naujų sam-
pratų, idėjų, o ne to paties per tą 
patį kepimo.“

Baltramiejus: „Aš norėčiau 
švęst mano vardo šventę – Bal-
tramiejines. Kuo gi vardas Jonas 
geresnis už manąjį? Prieš keletą 
metų kažkokie glušai sugalvojo, 
kad Joninės turėtų būti valsty-
binė šventė, labai visur visiems 
reklamavo ir nugalėjo. O gal im-
kim švęst visų vardų šventes, ale 
metuose dienų neužteks, kiek yra 
vardų.“

Baltramiejui: „Verbickas pats 
sau švenčia Antanines daug metų 
savo vadovaujamoj įstaigoj ir ką 
– nieko, visi patenkinti, nes gerai 
sugalvota priedanga po a. a. ra-
šytojų Antanų vardu, nors visas 

kultūringas pasaulis švenčia ra-
šytojų gimimo dienas, tik Anykš-
čiuose – priešingai.“

Patarėja: „Gerbiama redakcija 
be reikalo paskelbė diskusiją apie 
varduvių šventę Anykščiuose per 
Jonines. Verta visiems žinoti, kad 
Anykščius nuo 2023 metų balan-
džio mėnesio valdo Kęstutis, ku-
rio vardo diena švenčiama liepos 
mėn. Taigi, visus miestelėnus ir 
miesto svečius bei sodžių ir vien-
kiemių iš šių žemių pakraščių gy-
ventojus jau dabar kviečia mies-
to ir jo žemių valdovas Kęstutis 
švesti jo vardo ir miesto šventę 
ROMANAI TĘSIASI liepos 27-
tą (šeštadienį)!“

Vilma: „Joninės mieste? Kaž-
kam su galva negerai? Pasižiūrė-
kite, kaip įvertino žmonės arklių 
pasirodymą traukiant vagonus. 
Nebereikia siūlyti kvailysčių.“

Adomas: „Tai nieko jau mums 
nebereikia pagal valdininkus. 
Mes reikalingi tik mokesčiams, 

baudoms ir visokioms nesąmo-
nėms valdžios sukurptoms vyk-
dyti. Kažkodėl visokiems pobū-
viams, komandiruotėms, partijų 
saskrydžiams pinigų sočiai. Tai 
paremkit kultūrą. Gėda net ra-
šyt. Visai nutautėjom. Juk visai 
nedaug reikia – geros linksmos 
muzikos. Nereikia tų tariamų 
žvaigždūnų. Geras kapelas pa-
imt. Kada polką, valsą paskutinį 
kartą šokot?“

Šalaputris: „Jei nebus Joninių, 
tai kur išgerti, pasilinksminti iki 
aušros prieš išeiginę dieną? Juk 
tam valdžia ir sugalvojo šią šven-
tę, kad žmonės atsipalaiduotų, 
prisigertų iki žemės graibymo.“

Aha: „Kad visų švenčių for-
matas copy-paste. Matei vieną 
šventę – matei visas šventes. 
Nieko originalaus nesugalvoja 
– tas pats per tą patį. Nebėra in-
trigos – nes net užsimerkęs žinai, 
kas bus. Nebeinu, nebeįdomu, 
geriau namie šašlykų pasikepti, 

pasisėdėt, nei tuščiai trintis po tas 
šventes.“

Vidutinio amžiaus komenta-
torius: „Aišku, kad reikia šven-
čių, kuo daugiau, tuo geriau. Jei 
grupės geros, jei programa gera, 
tai ir svečių atvažiuotų, ir Anykš-
čiai atsigautų. Dabar niekas ne-
vyksta, miręs kraštas. Žmonės 
pikti, pervargę. Tik šventes rei-
kėtų organizuoti ne tik vyresnio 
amžiaus žmonėms, o ir jiems, ir 
jauniems. Sugalvokit naujų idėjų. 
O kad bus girtų ir muštynių, tai 
čia neišvengiama, bet jei koncen-
truotis tik į tai, tai niekada niekas 
neįvyks, jau užtenka, kad mo-
kyklos šokius uždraudė. Visais 
laikais mokyklos šokiai būdavo 
pirma meilė, pirmas prisigėrimas 
ir parūkymas. Jūs tik darykit kaž-
ką, o žmonės tikrai ateis... Visada 
atsiras, kuriems trukdo muzika, 
kuriems nepatiko atlikėjas, bet 
pasirinkti NIEKO NEDARYTI 
tikrai ne variantas.“

Šaškės/šachmatai. Kviečiame 
registruotis ir dalyvauti Anykščių 
miesto šventės šachmatų ir šaš-
kių turnyruose. Šachmatų turny-
ras organizuojamas Anykščių A. 
Baranausko aikštėje (esant blo-
goms oro sąlygoms – Kultūros 

centre) 2024 m. liepos 27 d. (šeš-
tadienį). Varžybų pradžia – 10.00 
val. Dalyviai atvyksta iki 9.30 
val. Būtina išankstinė registraci-
ja: skaivem@gmail.com arba tel. 
nr. +370 682 12 934. Esat dide-
liam dalyvių skaičiui, registra-
cija stabdoma. Šaškių varžybas 
organizuoja Anykščių KKSc. 

Varžybų vyr. teisėjas V. Veršulis. 
Varžybos vyks 2024 m. liepos 27 
d. Anykščių Jono Biliūno gimna-
zijos patalpose (Liudiškių g. 49, 
įėjimas iš kiemo pusės) Varžybų 
pradžia – 10:00 val.

Futbolas. Birželio 14 dieną 
kartu su Europos futbolo čem-
pionatu startavo ir Anykščių raj. 

5×5 futbolo pirmenybės. Troš-
kūnuose vykęs turas žiūrovams 
padovanojo nemažai įsimintinų 
akimirkų – aikštėje netrūko emo-
cingų grumtynių, o ekipos kovėsi 
negailėdamos jėgų. Po įnirtingų 
rungtynių paaiškėjo, kad pirmoji 
vieta atiteko šeimininkų koman-
dai. „Troškūnai“ aplenkė antroje 

vietoje likusius „Veteranus“ ir 
bronzos medalius gavusius „Ko-
lorado vabalus“. Šią vasarą–ru-
denį Anykščių KKSc planuoja 
surengti bent du 5×5 futbolo 
turus – antrasis vyks liepos 26 
dieną Anykščių miesto šventės 
metu. Kviečiame registruotis jau 
dabar! 

Mums 75-eri ir mes nevėluojame!
Neužmirškite pratęsti „Anykštos“ prenumeratos II-ajam šių metų pusmečiui!
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„Anykštos“ prenumeratą galima užsisakyti portale www.anyksta.lt bei prenumerata.lt. 
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13.00), penktadieniais - nuo 8.00 iki 16.00 val. (pietų pertrauka 12.00–13.00).
Spausdino UAB „Respublikos“ spaustuvė. Kaina 1,50 Eur. 
Tiražas deklaruojamas VIRSIS sistemoje. 
Tiražas 2000 egz.     Užs. Nr. 4302

Vyr. redaktorė

parduoda

įvairūs

siūlo darbą

Laikraščio „Anykšta“ veiklą remia Medijų rėmimo fondas. 
2024 metams skirta 40 000 eurų suma.

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. +370 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. +370 699 60 871, 
+370 622 60 349.

Nekilnojamasis turtas

Ieško savo „svajonių sody-
bos“– arba jai tinkamos vietos 
(sklypo)! Atlygina už jums ži-
nomą informaciją. Skambinkite 
su įvairiais pasiūlymais!

Mob. +370 608 44 340.

Automobiliai

Brangiai ir skubiai - automo-
bilius, mikroautobusus, moto-
ciklus, traktorius. 

Mob. +370 633 74 545.

Automobilius, išrašo utilizacijos 
pažymą kompensacijai gauti. 

Mob. +370 629 10 247.

Automobilius, mikroautobu-
sus, visureigius.

Mob. +370 648 67 177.

Superkame kArVes, 
buLIus Ir teLyčIAs 

„krekeNAVOs 
AGrOFIrMOs“ 

Supirkėja Olga Smailienė. 
Mob. +370 612 02125.

Medžio apdirbimo įmonė 
tIesIOGIAI PerkA 

MIšką 
su žeme arba išsikirsti.
 Domina įvairūs plotai.
Mob. +370 686 86 702.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. +370 687 76 191.

AGrO įmonė aukščiausio-
mis kainomis superka įvairių 
veislių veršelius iki 3 mėn., 

bei avis, ypač brangiai Belgų 
mėlynuosius. Sveria el. 

svarstyklėmis, moka PVM, 
dirba ir savaitgaliais, nurašo.

Mob.: +370 659 95 647, 
+370 604 44 438.

BRANGIAI PERKAME 
MIŠKUS SU ŽEME IR 

IŠSIKIRTIMUI
Pusamžius, brandžius, malkinius. 
Tvarkome vėjovartas, vėjolaužas, 

džiūstančius miškus.
Mob. +370 672 05 341.

brangiai superkame 
įvairius automobilius, 

išrašome sunaikinimo pažymė-
jimus paramai gauti, paruošia-
me dokumentus, atvykstame 

pasiimti į vietą visoje Lietuvoje.
 Mob. +370 646 17 715.

kuras

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškavežiu. 

Mob. +370 684 81 890.

Malkos į namus.
Mob. +370 623 56 844.

Veža miškavežiu įvairių rūšių 
malkas. Rąsteliai 15 m ir 30 m. 
Pristatymas nemokamas. 

Mob. +370 672 42 082.

Malkas, Anykščių r. Greitas 
pristatymas. Turi ir sausų.

Mob. +370 675  63 191.

Nebrangiai beržines, juodalks-
nio malkas kaladėmis, skaldy-
tas. Perka įvairios būklės miš-
kus.

Mob. +370 694 13 180.

Medžio pjuvenų briketus ir 
granules. Atveža. Didmaišius.

Mob. +370 656 30 184. 

Uosines, ąžuolines medienos 
atraižas, supjautas. 

Mob. +370 609 91 007.

AtPIGINtOs skALdytOs 
MALkOs už 

NeskALdytų kAINą.
Beržas, juodalksnis, drebulė. 

Vežame ir kaladėmis,
po 5,10,13,15 metrų.

Mob. +370 600 22 488.

Pjauna medieną pagal jūsų 
duotus matmenis.

Perka apvalią medieną.
Parduoda medienos atraižas. 
Gamina padėklus. Galimas 

gaminių pristatymas.
Mob. +370 686 86 702.

kaminų įdėklai, 
pristatomi kaminai.

Skarda 0,6–0,8 mm storio. 
Kaminų remontas, angų didini-
mas, galvutės mūrijimas, skar-
dinimas, židinių statyba. Stogų 
dengimas. Patirtis 20 m.
Mob.: +370 612 36 705, +370 652 37 118.

UAB „JONROKA“ NUOLAT ORGANIzUOJA:
A1, A2, A, B, BE, C, CE kategorijų vairuotojų kursus; 95 k. mokymus; 

B kategorijos praplėtimą (A1),
Papildomus mokymus praradusiems vairuotojo pažymėjimą arba pažeidusiems KET.

B kategoriją mokome vairuoti automobiliu automatine pavarų dėže.
Į kursus prašome registruotis internetu, puslapyje www.jonroka.lt 

arba telefonu +370 657 68 156, +370 698 70 127.

Gyvuliai

Nuolat brangiai: karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. +370 656 40 439.

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 – 21 proc. Atsiskaito 
iš karto, sveria elektroninė-
mis svarstyklėmis.

Mob.: +370 687 21 828, 
+370 675 95 128.

Kita

Lietuvišką kiaulių skerdieną 
puselemis, svilinta. Kaina nuo 
3,65 Eur/kg. PIGIAI parduoda 
akmens anglį, 280 Eur - 1 t, 
durpių briketus 180 Eur - 1 t, 
medžio briketus ir granules. 

Mob. +370 607 12 690.

Paslaugos

Dažo medinius namus, ši-
ferinius, skardinius stogus. 
Dengia įvairius stogus. Lydo 
ritininę dangą. 

Mob. +370 643 84 075.

Dažo namus ir stogus šiferi-
nius, skardinius. Skardinimo 
darbai. 

Mob. +370 658 18 218.

Dengia stogus, skardina vė-
jalentes, kraigus, kaminus, 
kala dailylentes, montuoja 
lietvamzdžius, lydo bituminę 
dangą.

Mob. +370 671 64 859.

Karpo, formuoja gyvatvores, 
žemina aukštas, pjauna pavo-
jingai augančius medžius. 

Mob. +370 644 41 260.

Skubiai reikia pagalbininkės-
globėjos-padėjėjos. Geriau 
būtų, kad turėtų transportą. 
Kreiptis tel. +370 609 57 566, 
Kupiškis.

Informuojame žemės sklypo (kadastro Nr. 3454/0001:240), esančio Posinių k., 
Anykščių sen., Anykščių r. sav., savininkus, kad UAB ,,Anykščių matininkas“ matininkas 
V.G., kvalifikacijos pažymėjimo Nr. 2M-M-377, 2024 m. liepos 2 d. 9.00 val. atliks žemės 
sklypo (projektinis Nr.576-3), esančio Posinių k., ribų ženklinimo darbus. Prireikus išsa-
mesnės informacijos, prašom kreiptis į įmonę UAB ,,Anykščių matininkas“, adresu J. 
Biliūno g. 4-8, Anykščiai, el. p. info@anmat.lt arba telefonu +370 698 16 608.             

Teleloto. Tiražas 1471  Žaidimo data: 2024-06-16 Skaičiai:  62 23 46 21 31 33 9 26 68 60 
20 44 38 53 55 42 17 6 72 41 67 2 56 24 43 47 8 40 45 73 35 19 29 16 13 75 5 27 3 10 4 (Tele-
loto+ pirmieji 11 kamuoliukų, keturi kampai, eilutė, įstrižainės) 51 49 30 59 58 22 12 25 70 63 
(visa lentelė) Prizai Žaidimas Laimėjimas Laimėtojų skaičius Užbraukus visą lentelę 20832.00€ 1 
Užbraukus įstrižaines 15.00€ 453 Užbraukus eilutę 3.00€ 9055 Užbraukus keturis kampus 3.00€ 
10911 Papildomi prizai Bilietas Prizas 0188729 Automobilis AUDI Q2 022*020 Pakvietimas į TV 
studiją 017*524 Pakvietimas į TV studiją 017*129 Pakvietimas į TV studiją 

Transporto paslaugas teikian-
ti įmonė ieško tolimųjų reisų 
vairuotojų-ekspeditorių su CE 
kategorija. Atlyginimas: 2200 €/
mėn. į rankas. Skambinkite te-
lefonu +370 616 94085.

reikalingas C kategorijos 
vairuotojas. 

Darbas su savivarčiu 
sunkvežimiu. 

Mob +370 686 23 411. 

reikalingas skiedrovežio 
vairuotojas (C, CE kategorija) 

turintis darbo patirties. 

Mob.+370 675 40 028.

Informuojame, kad yra vykdomi žemės sklypų, kadastro Nr. 3466/0002:266 
ir Nr. 3466/0002:267, esančių Kurklių sen., Pakeršių k., kadastriniai ma-
tavimai. Žemės sklypai bus ženklinami 2024 m. birželio 27 d. 11-12 val. 
Kviečiame gretimo žemės sklypo, kadastro Nr. 3466/0002:57 bendrasavinin-
kus P. P. ir N. V., jų paveldėtojus ar įgaliotus asmenis susipažinti su nustaty-
tomis žemės sklypo ribomis. 

Pastabas ar pasiūlymus teikti raštu galite adresu: UAB „Ramlina“ Europos 
pr. 91 Kaunas, el. paštu: ramlina@inbox.lt
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anekdotas

oras

+14

+23

mėnulis
birželio 18–20 d. – priešpilnis.

Julijona, Romualdas, Dovilas, 
Ramunė, Deodatas, Romas.

Florentina, Silverijus, 
Žadvainas, Žintautė, Nandas.

Marcelinas, Morkus, 
Ginbutas, Vaiva, Arnulfas, 
Marina.

šiandien

birželio 19 d.

birželio 20 d.

vardadieniai

Į duris paskambina policinin-
kas. Jas atidaro mažas berniukas.

- Ar tėtis yra namuose? - klau-
sia pareigūnas.

- Nėra, - sako berniukas.
- O tai gal mama yra?
- Ji irgi pasislėpė...

***
Du bomžai susitinka sausio 

1-ąją ir kalbasi:
- Su Naujais! Kaip sutikai?
- Baisiai, kažkoks gaidys ant 

šiluminės trasos dangčio mašiną 
pastatė...

***
Kodėl chuckas Norrisas ne-

vaidino Titanike? Jis būtų visus 
išgelbėjęs!

***
Per daug nesijaudinkite dėl pa-

vėlavusio pavasario. Mokslinin-
kai ramina, kad taip nutinka prieš 
kiekvieną ledynmetį.

***
Turguje prie pardavėjo prieina 

žmogus ir sako:
- Prašom pasakyti, kas šis gra-

žuolis: katytė ar katinėlis?
- Tai ką, jūs iš ausų neskiriate?
- Ne, neskiriu...
- Čia juk triušis!

***
Susitinka du draugai. Vienas 

kitam sako:
- Žinai, mūsų mieste yra resto-

ranas. Ir viskas ten nemokamai: 
valgiai, gėrimai, šokiai iki nukri-
timo.

- Ir visa tai nemokamai?
- Ir kambarį nakčiai duoda ne-

mokamai, o ryte nemokamai iš-
kviečia taksi ir dar duoda krūvą 
pinigų!

- O iš kur tu žinai?
- Žmona pasakojo.

Anykštėnų automobilių entuziastų 
šventėje vilnietis laimėjo „Volvo“

Šeštadienį, birželio 14 dieną, sovietmečiu buvusios autoįmonės teritorijoje vyko Anykš-
čiuose įsikūrusio autoklubo „Lithuanian Streets“ organizuotas renginys automobilių fa-
nams ir žiūrovams su daugybe rungčių ir prizų nugalėtojams. 

Renginio metu vyko loterija, kurioje pagrindinį prizą – automobilį „Volvo V70“ su galio-
jančia technine apžiūra – laimėjo vilnietis Vaidas Žilinskas. 

Anykščiuose įsikūręs auto-
klubas „Lithuanian Streets“ au-
torenginius organizuoja šeštus 
metus. Pasak klubo pirmininko 
Laimio Meškausko, kurio ho-
bis yra automobilizmas, iš ben-
drovės „Sakas“ išnuomuotoje 
aikštelėje šventė vyksta trečią 
kartą. 

Automobilistų ir žiūrovų 
visiškai neglumina aikštelės 
pakraščiuose sukrautos rąstų 
rietuvės ir medienos gaminiai, 
nes jų žvilgsniai ir emocijos 
skirtos automobiliams. „Kaip ir 
tikėjomės, sulaukėme per pusę 
tūkstančio dalyvių ir žiūrovų, 
kurie pateisino mūsų lūkes-
čius, – sakė klubo pirmininkas 
L. Meškauskas. – Į šventę jie 
atvyko iš kone visos Lietuvos  
– nuo Ignalinos iki pajūrio, net-

gi Latvijos – ir, kiek girdėjau, 
renginiu liko patenkinti. Džiau-
giuosi, kad šventėje dalyvavo 
ir prizininkais tapo nemažai 
anykštėnų“.

Viena gausiausių buvo šla-
gerių rungtis, kurioje varžėsi 
kelios dešimtys automobilių. 
Dalies jų muzika griaudėjo 
iš bagažinėse įmontuotų gar-
siakalbių, kitiems gi, kad jų 
muziką išgirstų žiūrovai, teko 
šventės vedėjams į saloną kišti 
mikrofoną... Prizininkus šūks-
niais ir plojimais rinko žiūrovai. 
Nugalėtoju tapo su 2002 metų 
„kraisleriu“ į Anykščius 376 ki-
lometrus nuo pajūrio atvažiavęs 
„Memel Bass“ autoklubo narys 
Tomas Michniovas.

Rungtis keitė rungtį. Dalyviai 
varžėsi atsispaudimų automo-

sia žalos padaręs „burn'outas“ . 
Beje, šioje rungtyje pasižymėjo 
motociklininkas, anykštėnas 
Almantas Paužuolis.

Įspūdingiausius automobi-
lius žiūrovai išvydo per dvi 
dešimtis  „Soow off“ nomina-
cijų: didžiausio ir mažiausio, 
vyriškiausio ir moteriškiausio, 
stilingiausio, sportiškiausiai at-
rodančio, žemiausio, seniausio 
ir naujausio automobilio...

Šioje šventėje, galima saky-
ti daugelyje rungčių teisėjais 
buvo žiūrovai, savo aistringu 
palaikymu lėmę prizininkus.

Į šventę su triračiu motoci-
klu atvykęs anykštėnas Evaldas 
Vaškevičius sulaukė ne tik dė-
mesio, bet ir daugybės klausi-
mų. Į šį jo triratį motociklą, kurį 
jis pasigamino pats, įmontuotas 
vienos prabangiausių „Audi“, 
336 arklio galias turintis „Audi 
V8“ variklis. Šis triratis gali 
išvystyti 250 kilometrų per va-
landą greitį. 

jonas jUNEVIČIUS

Nuotaika puiki...     Autoriaus nuotr.

bilių su orine pakaba rungtyje, 
„šaudė“ duslintuvais išmetimų 
dvikovose, drožė padangas ir 
dūmijo „burn'outų“ rungtyje, 
kur buvo renkamas įspūdingiau-
sias, netikėčiausias ir daugiau-

Žiūrovų emocijos liejosi per kraštus.

Renginio loterijoje buvo galima laimėti tokį automobilį.

Sovietmečiu buvusios autotransporto įmonės teritorijoje – automobilistų šventė, sulaukusi dalyvių 
bene iš visos Lietuvos. 

Į renginį triračiu motociklu atvyko anykštėnas Evaldas Vaškevičius.
Šlagerių rungties nugalėtojas „Memel Bass“ autoklubo narys Tomas 
Michniovas.


